
For more and latest programme information, please visit our website
有關最新課程資訊及詳情，請瀏覽學院網站 hkuspace.hku.hk

 Minimum Entry Requirements 基本入學要求（P.017）         Fee 學費        Duration 修業期

 Medium of Instruction 教學語言     Qualifications Framework 資歷架構     Exemption 豁免     Short Course 短期課程

See legend on page 031  圖像說明於第031頁
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Chinese Art
中國美術

古韻異彩：仿古彩瓷工作坊（初階）
課程編號：ARTO9030

S

3762 0083

yannes.chiu@hkuspace.hku.hk

課程會簡介古彩瓷的歷史源流、工藝技法、主題紋飾等，並透過導師示範和指導，
讓學員掌握起稿、用筆、線描、設色等傳統畫瓷的基礎技法，從而繪製完成兩件指
定的仿古彩瓷作品。課程也有機會安排學員到本地磁廠參觀及了解瓷器燒製過程。

HK$4,170 共12講，約3個月

古韻異彩：仿古彩瓷工作坊（進階）
課程編號：ARTO9031

S

3762 0083

yannes.chiu@hkuspace.hku.hk

本課程為古彩瓷畫進階班，承接「古韻異彩：仿古彩瓷工作坊（初階）」。

HK$4,350 共12講，約3個月

中國繪畫的西潮
課程編號：ARTO9036

S

3762 0086

carmen.chen@hkuspace.hku.hk

二十世紀是中國繪畫發展一個關鍵時期，「現代化」是其中重要的命題。本課程以徐
悲鴻、林風眠、高劍父和吳冠中四位傾向主張中國畫「西化」的藝術家，探討在這大
時代的背景下，藝術家們如何思考和實踐這個命題。

HK$2,450 共6講，約2個月

傳統再生：中國繪畫的現代歷程
課程編號：ARTO9038

S

3762 0086

carmen.chen@hkuspace.hku.hk

二十世紀是中國繪畫發展一個關鍵時期，「現代化」是其中重要的命題。繼「中國繪畫的
西潮」探討傾向中國畫「西化」的改革派藝術家，本課程聚焦傳統派，細看黃賓虹、齊
白石、潘天壽、李可染和張大千在中國畫現代化的歷程當中如何思考和實踐這個命題。

HK$2,450 共6講，約2個月

山水與風景
課程編號：ARTO9039

S

3762 0086

carmen.chen@hkuspace.hku.hk

同樣以大自然為主題，中國「山水畫」有別於西方的「風景畫」。此課程以中西時代
文化背景作為起點，探討和分析兩者的分別和精髓。

HK$2,450 共6講，約2個月

筆墨的歷史
課程編號：ARTO9051

S

3762 0086

carmen.chen@hkuspace.hku.hk

談到中國畫，「筆墨」必然要講，但又難以去講。二十世紀末曾有一場筆戰，吳冠中
說「筆墨等於零」；萬青屴反駁「無筆無墨等於零」，究竟何謂筆墨？背後有何義涵？
本課程以歷代畫作和畫論當中關於筆墨的焦點，去回溯筆墨的歷史，細看筆墨如何
漸漸演變成中國傳統繪畫獨有的視覺語言。

HK$2,040 共5講 , 約2個月

Culture & Philosophy
文化及哲學

證書（單元：殯儀策劃師培訓）
課程編號：MC038A

報名代碼：2250-MC038A

3762 0061 ug.comm@hkuspace.hku.hk

本課程旨在教授學員基本殯儀知識、行業道德操守與禁忌，培養他們應有的工作態度
及責任心。課程包括實地參觀（火葬場、骨灰龕場、殯儀館及出殯程序），讓學員能全
面了解行業實況，使欲於本港或中國內地從事殯葬業之人士，掌握該行業的知識。

HK$9,000 30小時

資歷架構級別：3  資歷名冊登記號碼：23/000028/L3
資歷名冊登記有效期：2023年2月1日 -持續有效

非物質文化遺產：工作坊系列
課程編號：CRIM9015

S

報名代碼：2175-2063NW

3762 0061 ug.comm@hkuspace.hku.hk

非物質文化遺產（非遺）是社會的寶貴資產，累積了前人的生活智慧，具有獨特的歷
史文化價值。
非遺工作坊系列目的主要為推廣非遺的概念，以及認識其中的傳統手工藝項目，包
括紮作技藝、蒸籠製作技藝、香港中式長衫製作技藝及屬國家級非遺的茶藝（工夫茶
藝）、粵劇等。希望透過課堂的討論、初步簡單製作及業內人士的分享，能夠增加大
眾對於這些工藝的認識，並鼓勵學員繼續進修，把這些本地及國家的傳統承傳下去。

HK$360 3小時

中國傳統天文曆算初探
課程編號：PHIL9114

S

3762 0820

christy.keung@hkuspace.hku.hk

本課程乃中國傳統天文、曆算及星占之導論，輔以現代天文學知識，俾學員能兼顧
古今，對中國古代天文曆算有初步理解。

HK$1,500 12小時



This is an exempted course under the Non-Local Higher and Professional Education (Regulation) Ordinance. 根據《非本地高等及專業教育（規管）條例》，本課程屬獲豁免課程。
It is a matter of discretion for individual employers to recognize any qualification to which this course may lead. 個別僱主可酌情決定是否承認本課程可令學員獲取的任何資格。
These are exempted courses under the Non-Local Higher and Professional Education (Regulation) Ordinance. 根據《非本地高等及專業教育（規管）條例》，這些課程屬獲豁免課程。
It is a matter of discretion for individual employers to recognize any qualification to which these courses may lead. 個別僱主可酌情決定是否承認這些課程可令學員獲取的任何資格。
The course operator is applying for exemption under the Non-local Higher and Professional Education (Regulation) Ordinance. 課程主辦人正根據《非本地高等及專業教育（規管）條例》辦理豁免註冊手續。
It is a matter of discretion for individual employers to recognize any qualification to which this course may lead. 個別僱主可酌情決定是否承認本課程可令學員獲取的任何資格。
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Design
設計

Culture & Philosophy
文化及哲學

MA Design Management
Programme Code: PE098A

London College of Communication, 
University of the Arts London, UK

2910 7607 pg.cad@hkuspace.hku.hk

The programme offers a combination of academic study with creative and 
professional practice in a project-led curriculum that draws on a range of 
interdisciplinary perspectives and address the needs of managerial professionals 
who work in the local design industry, as well as those who work in non-design 
areas and are looking for a new thinking approach to resolve complex design and 
management-related issues.

Applicants shall have:
a)	 a Bachelor’s Degree with at least 1 year of work experience in creative industries; OR
b)	 i)	 a Higher Diploma or an Associate degree awarded by a recognised institution, AND
	 ii)	 at least 4 years of work experience in creative industries, among which 1 year must be 

at managerial level.
For applicants with qualifications from a university or recognised institution within or outside 
Hong Kong where the language of teaching or assessment is not English, they are required 
(unless exceptionally exempted) to obtain a score of 6.5 in IELTS (with a minimum of 6 in each 
sub-test).
Applicants with other qualifications will be considered on individual merit.

HK$150,000 (Payable in four equal installments)
Application Fee: HK$300

24 months English

Advanced Diploma in Interior Design
Programme Code: AT007A

3762 0084

tracy.ji@hkuspace.hku.hk

This programme focuses on conceptual analysis and creative problem-solving in 
interior design. The Programme Objectives are as follows:  
-	 develop and refine students’ aesthetic sensitivity and creativity; 
-	 enhance students’ awareness of the responsibilities and potential liabilities of 

interior designers and eventually be able to undertake a supervisory role;
-	 enable students to formulate and communicate their design ideas using verbal as 

well as 2D and 3D visual means; and
-	 provide students with basic coverage of professional design management 

knowledge, building regulations and ethics in the interior design industry.

HK$39,800
Application Fee: HK$200

Approx. 15 months

Level 4 (Reg. No.: 12/000549/4) Validity Period: 27 Apr 2012 - on-going

Diploma in Interior Design
Programme Code: AT005A

3762 0084

tracy.ji@hkuspace.hku.hk

This programme focuses on conceptual analysis and creative problem solving and 
aims to:  
-	 provide students with an understanding of interior design in its historical and 

contemporary contexts;
-	 develop and refine students’ aesthetic sensitivity and creativity;
-	 enhance students’ awareness of the responsibilities and potential liabilities of 

interior designers; and
-	 enable students to formulate and communicate their ideas, by both verbal and 

visual means.

HK$39,800
Application Fee: HK$200

12 months

Level 3 (Reg. No.: 10/000866/3) Validity Period: 01 Oct 2010 - on-going

Diploma in Communication Design and Practice
Programme Code: PE048A

3762 0084

tracy.ji@hkuspace.hku.hk

This programme focuses on equipping junior graphic design practitioners and 
students without proper training in the field with both design fundamentals and 
practical skills in visual communication. It will enable them to use the creative 
process of design as a means of problem-solving and let them understand the role 
of communication designer through practice.

HK$39,800
Application Fee: HK$200

12 months

Level 3 (Reg. No.: 22/000252/L3) Validity Period: 01 Jun 2022 - on-going

祭之以禮–初探殯葬文化
課程編號：COMM9141

報名代碼：2270-1799NW

2910 7604 / 3762 0061 exe.cad@hkuspace.hku.hk

死亡，是中國人之忌諱，而忌諱往往源於對現象本身的不解。殯葬（funeral rites）是一
門博大精深的學問，每一項看似高深莫測的儀式，其實都根植於地域文化意義；而殯
葬之所以神秘，是因為基於社會對死亡的恐懼，很多與之相關的人事物都隱藏於大眾
的視線之外。
本課程由業內資深人士執教，深入淺出講解殯葬文化，透過接觸業內不同崗位的工作
者及到訪與死亡有關的不同場所，包括百年壽衣老店、墓園、義莊等親身考察，以生
死教育（Life and Death Education）教學方法為本，從專業角度去介紹殯葬文化，啟發
學員正視對死亡的恐懼。

HK$5,000 30小時

半日禪：找回內心的平靜
課程編號：COMM9157

報名代碼：2245-4652NW

37620061 ug.comm@hkuspace.hku.hk

本課程旨在教授學員如何透過禪修打坐及磬樂輔助，讓自己覺知當下，覺察情緒起
伏，從而面對、接受、處理及放下煩惱，藉此進一步認識自己、調整身心，在繁囂的
都市生活步調中找回寧靜與內在平安以療癒自己，在日後遇到煩惱也可以運用基本的
禪修與磬療建構安穩的身心。本課程希望為初學者打開學習禪修及磬樂的第一步。

HK$800 5小時


